
     

 

 

Press Release 

Japan Supports Karagheusian Association through Provision of Medical Equipment 

and Water Purification System to its Primary Healthcare Center in Bourj 

Hammoud 

 

 

 

 

 

 

 

 

Japan will extend a grant to the Karagheusian Association for Child Welfare to provide essential medical equipment and 

a water purification system to the Karagheusian Primary Health Care Center in Bourj Hammoud, Mount Lebanon 

Governorate, through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP). On February 6, 2025, 

Ambassador MAGOSHI Masayuki signed a grant contract with Mr. Serop Ohanian, Lebanon Field Director 

Karagheusian Association for Child Welfare. 

 

The Karagheusian Center has been providing essential healthcare services to the vulnerable populations in Bourj 

Hammoud, one of the poorest districts in Mount Lebanon, including Syrian refugees, for several years. The center serves 

approximately 600 to 800 outpatients per day, a number that has been growing year by year. Given its crucial role in 

responding to the medical needs of the most vulnerable patients, Japan decided to support improving healthcare quality 

at the center through the provision of an ultrasound diagnostic device and a water purification system. The ultrasound 

device will allow the center to conduct around 1,000 ultrasound examinations annually, and the water purification system 

will provide purified water to approximately 210,000 individuals who visit the center annually, reducing the risk of 

waterborne diseases. 

 

At the signing ceremony, Ambassador MAGOSHI praised the center's ongoing efforts to improve its medical services 

and other operations. He emphasized that Japan would continue its support for Lebanon's healthcare sector, especially 

in the most deprived areas where access to healthcare services remains a significant challenge due to the ongoing social 

and economic upheaval. For his part, Mr. Ohanian expressed his gratitude for Japan's timely support and expressed his 

appreciation of the Japanese people’s generosity. 
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February 6, 2025 

 



 سفارة اليابان في لبنان

 ٢٠٢٥ شباط ٦

 بيان صحفي 
 في برج حمود  اليابان تقدم دعماً لجمعية كراجوسيان من خلال توفير معدات طبية ونظام لتنقية المياه  لمركزها الطبي

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

في برج حمود،   الطبي  لمركزهالرعاية الطفل من خلال توفير معدات طبية أساسية ونظام لتنقية المياه    ستقدم اليابان هبة لجمعية كراجوسيان

  ، وقع السفير ماغوشي ماسايوكي   ٢٠٢٥  شباط  ٦  في) . (GGPالبشريمشاريع الأمن  لمحافظة المتن، عبر برنامج المساعدات الأهلية ل

 .كراجوسيان لرعاية الطفلل المدير الميداني في لبنان عقد الهبة مع السيد سيروب أويانيان، 

 

في منطقة برج حمود، وهي واحدة من أفقر المناطق في  ا  حرمان الأكثر للفئات الأولية الصحية الرعاية خدماتيقدم مركز كراجوسيان 

عداد في تزايد مستمر. قررت وهذه الأمريض يوميا ،  800إلى  600يخدم المركز حوالي  .جبل لبنان، بما في ذلك اللاجئين السوريين

اليابان دعم المركز من خلال توفير جهاز تصوير بالموجات فوق الصوتية ونظام لتنقية المياه. سيمكن جهاز الموجات فوق الصوتية 

شخص يزورون  ٢١٠٬٠٠٠المياه بتوفير المياه النظيفة لحوالي  فحص سنويا ، بينما سيقوم نظام تنقية 1,000المركز من إجراء حوالي 

 .المركز سنويا ، مما يقلل من خطر الأمراض المنقولة عبر المياه

أن اليابان ستستمر   أكد السفير ماغوشي ،وغيرهاالطبية  خدماتهأشاد السفير ماغوشي بجهود المركز المتواصلة لتحسين في حفل التوقيع، 

حيث يعد الوصول إلى الخدمات الصحية تحديا  كبيرا  بسبب  الأكثر حرمانا في دعمها لقطاع الصحة في لبنان، خاصة في المناطق 

م تقديره لكرالاضطرابات الاجتماعية والاقتصادية المستمرة. ومن جانبه، عبر السيد أويانيان عن شكره لدعم اليابان في الوقت المناسب، 

 . الشعب الياباني
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